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JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat  azi  la  data  de  30  septembrie  2015  orele  1900 în  şedinţa  ordinară  a 
Consiliului Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu 
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică 
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 583 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Deák Endre
4. Egyed Márta
5. Elekes-Józsa Márton
6. Elekes-Köllő Márta
7. Horváth Dumitrina
8. Kovács Levente
9. Marthy Barna
10. Mihálydeák Ervin
11. Molnár Vicentiu
12. Tótpál László

De la şedinţă lipsesc motivat  domnii consilieri Elekes József şi György Zsolt  şi 
doamna consilier Gál Katalin.

La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 
Éva  şi  doamna  Elekes-Köllő  Angéla,  însărcinată  cu  întocmirea  procesului  verbal  al 
şedinţei. 

Preşedintele  de  şedinţă,  domnul  viceprimar  Mihálydeák  Ervin  constatând  că 
sedinţa este legal constituită, salută pe cei prezenţi şi declară deschisă şedinţa ordinară a 
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul comunei  cu 
următoarele proiecte de ordine de zi:

1) Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  „Înţelegerii  de  cooperare  între  Comuna 
Suseni, judeţul Harghita din România şi Comuna Bogács din Ungaria”
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2) Proiect de hotărâre privind alegerea preşedintelui de şedinţă pentru următoarele 3 
luni

3) Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  modificărilor  inventarului  bunurilor  care 
alcătuiesc domeniul public al Comunei Suseni

4) Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 27 august 2015
5) Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind 
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei 
înaintea  şedinţei,  a  pus  la  dispoziţia  consilierilor  comunali  procesul  verbal  al  şedinţei 
anterioare ţinute la data de 27 august 2015.

Preşedintele şedinţei supune la vot aprobarea ordinii de zi, care se aprobă cu 12 voturi 
pentru, fără voturi împotrivă şi fără abţineri. 

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  „Înţelegerii  de  cooperare  între 
Comuna  Suseni,  judeţul  Harghita  din  România  şi  Comuna  Bogács  din 
Ungaria”

Egyed József: Dorim să încheiem un contract de cooperare între cele două administraţii 
publice. Toată lumea cunoaşte această localitate drăguţă.
Elekes-Józsa Márton:  Aş avea o observaţie:  în versiunea din limba engleză scrie că 
documentul s-a întocmit în două exemplare originale, ar trebui corectat cuvântul copy, cu 
cuvântul exemplar.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

2. Proiect  de  hotărâre  privind  alegerea  preşedintelui  de  şedinţă  pentru 
următoarele 3 luni

Kovács Ileana Éva: În ordine alfabetică urmează domnul consilier Molnár Vince.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Proiect  de  hotărâre  privind  însuşirea  modificărilor  inventarului  bunurilor 
care alcătuiesc domeniul public al Comunei Suseni

Kovács  Ileana  Éva:  Prin  implementarea  Proiectului  „Înfiinţarea  infrastructurii  de 
agrement în Suseni”, imobilul înscris la poziţia nr. 52 a obţinut altă destinaţie şi valoare 
faţă de ceea înscrisă în inventarul bunurilor care alcătuiesc domeniul public al comunei 
Suseni. Aceste modificări sunt necesare pentru decontarea proiectului.
Egyed József: Până vineri toate elementele terenului de joacă pentru copii vor fi montate. 
Şi piaţa va funcţiona acolo începând cu ziua de joi.
Mihálydeák Ervin: Supune proiectul procedurii de votare, iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.
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4. Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 27 august 2015
Mihálydeák Ervin: Supune procesul verbal procedurii de votare, iar acesta se aprobă cu 
12 voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

5. Probleme curente
Egyed József:  S-au publicat anunţurile pentru depunerea cererilor de finanţare. A fost 
vorba că vom avea timp de o lună pentru depunerea cererilor de finanţare, dar apoi ne-au 
anunţat că se vor acorda banii în ordinea depunerii cererilor. La secţiunea de finanţare a 
drumurilor de câmp, în decurs de 24 ore s-a epuizat o treime din suma alocată. Pentru 
drumurile forestiere şi de câmp s-au făcut măsurătorile topografice. La a drumurile de 
câmp vom putea depune o cerere cu o valoare de 65-70 puncte. Sper că până mâine vom 
putea întocmi toate documentele necesare pentru a depune cererea de finanţare. Dacă le 
vom avea, atunci mâine va trebui aprobată hotărârea şi va trebui să depunem cererea în 
timp, înainte de epuizarea sumelor alocate pentru finanţarea acestor cereri. 

La secţiunea de finanţare a drumurilor forestiere, pe lângă lucrările de reparaţii, 
proiectul trebuie să conţină şi construirea de drumuri noi. Drumurile forestiere pe care le 
vom  putea  include  în  proiect  sunt  Bogáros,  Súrlós  din  Chileni,  o  parte  a  drumului 
Fűrészloka, iar pentru construire vom propune o bucăţică de drum înspre Voşlăbeni.

În  ceea  ce  priveşte  proiectele  culturale,  acolo avem deja  studiu  de  fezabilitate. 
Trebuie întocmit proiectul. Aici suma maximă ce se poate solicita este de 500.000 lei. La 
această secţiune încă nu s-au depus cereri.

Mai avem şanse la canalizare şi la asfaltare. Ne-am gândit că pe lângă lucrările de 
reparaţii  la drumurile comunale, vom mai solicita repararea şanţurilor şi a podului din 
Alszeg. La proiectul de canalizare vom putea duna 69 puncte doar în cazul în care partea 
comunei  rămasă fără  reţea  de  canalizare  deserveşte 2.400 persoane.  Acum se numără 
persoanele ce locuiesc în acele zone. Aici va mai trebui să facem studiu de fezabilitate.
Elekes-Józsa Márton: Trotuarul de vis-a-vis de parc este foarte urât. Trebuie reparat.
Egyed József: La primăvară vom încerca să reparăm acel trotuar.
Elekes-Józsa Márton: Nici în strada Kicsi nu s-au făcut reparaţiile promise.
Egyed József: Ne notăm.
Elekes-Józsa Márton: Puţul din parc este foarte aproape de terenul de joacă pentru copii. 
Ar trebui să luăm măsuri pentru asigurarea siguranţei copiilor, deoarece puţul reprezintă 
pericol pentru ei.
Egyed József: Vom podi puţul la nivelul solului.
Bálint Attila: Pe terenul de joacă din Chileni s-au montat doar câteva elemente.
Egyed József: Încă nu s-a finaliazat. Gazonarea ar fi costat prea mult, o să sădim iarbă 
naturală. 
Bálint Attila: Gard de nuiele va fi de-a lungul pârâului?
Egyed József: Au spus că nu este necesar, deoarece vor aşeza băncile lângă pârâu, pentru 
ca părinţii sau supraveghetorii copiilor să aibă unde sta.
Bálint Attila: Ar trebui racordat imobilul la reţeaua de curent electric şi de apă potabilă.
Egyed József: În regulă.
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Bálint Attila: Şi exteriorul imobilul este inestetic şi dacă este necesar, putem organiza 
clacă pentru a-l zugrăvi. Dar avem nevoie de vopsea.
Egyed József: Noi vom achiziţiona vopseaua.
Tótpál  László:  Acoperişul  casei  de  cultură  din  Valea  Strâmbă  este  într-o  stare 
deplorabilă. Tavanul de udă după fiecare ploaie. Este acoperit cu patru feluri de ţigle. Ar 
mai fi nevoie de câteva ţigle pentru a repara părţile mai deteriorate.
Egyed József: În regulă.
Tótpál László: În legătură cu paza civilă: în data de 15 septembrie trei persoane de etnie 
romă au vrut să fure. Au intrat în curtea domnului  Kémenes Balázs.  Ne-au anunţat din 
timp, aşa că am prins infractorii la faţa locului. Proprietarul a tăiat lemne în curte. Din 
păcate,  în  astfel  de  cazuri  nu  putem aştepta  până  poliţia  apare,  deoarece până  atunci 
infractorii o şterg de la faţa locului. S-au întocmit trei dosare penale în acest caz: două 
împotriva a doi dintre infractori şi unul împotriva unui coleg de la paza civilă. 

Noi patrulăm în fiecare seară. La anul ar trebui alocată o sumă în sprijinul pazei 
civile.
Egyed  József:  Şi  consiliul  local  doreşte  să  sprijine  paza  civilă,  aşa  că  vom solicita 
alocarea unei sume pentru acest lucru. Momentan am solicitat ajutorul poliţiei locale din 
Gheorgheni pentru pază. 
Mihálydeák Ervin: Poliţia locală din Gheorgheni ne oferă ajutorul, dar încă nu ştim cât 
ne va costa.
Elekes-Józsa Márton: Ei pot să patruleze în mod legal în perimetrul comunei Suseni?
Mihálydeák Ervin:  Da, pe tot perimetrul comunei Suseni. Doar în perimetrul comunei 
Voşlăbeni nu pot intra.
Egyed  József:  Trebuie  neapărat  să  întreprindem  ceva  şi  să  facem  sacrificii  pentru 
siguranţa publică. 

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi 
declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Mihálydeák Ervin    Kovács Ileana Éva
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